
Medlem af Folketinget Morten Marinus (DF) har den 13. oktober stillet følgen-
de spørgsmål nr. S 218 til økonomi- og indenrigsministeren, som hermed be-
svares.

Spørgsmål S 218:
”Hvad mener ministeren, man kan gøre for at forbedre uacceptable og 
utilstrækkelige færgeforbindelser til de danske småøer?”

Svar:
Med kommunalreformen blev færgebetjeningen til de små øer et kommunalt 
anliggende. Det er således et lokalt anliggende i den enkelte kommune at 
træffe beslutning om serviceniveauet, herunder sejlplaner mv.

Det kan samtidigt i anledning af spørgsmålet oplyses, at det i aftalen om 
kommunernes økonomi for 2010 blev aftalt med KL, at der skulle nedsættes et 
udvalg til at undersøge fordele og ulemper ved den eksisterende organisering 
af færgedriften. 

Den undersøgelse af færgeforbindelserne til de danske småøer, der herefter 
blev foretaget i efteråret 2010 af Udvalget vedrørende den fremtidige organise-
ring af færgedriften til de danske småøer, viste bl.a. en stabil til svag stigende 
udvikling i antallet af afgange i perioden 2007 - 2009. 

Udvalget skrev derfor, at dette forhold ikke tyder på en generel forringelse af 
serviceniveauet. Men udvalget anførte dog, at det var opmærksomt på, at der 
kan være foretaget lokale tilpasninger, som opleves som forringelser.

På denne baggrund er det regeringens opfattelse, at den politiske diskussion 
om den konkrete besejling af de enkelte småøer fortsat bør foregå lokalt.

Med venlig hilsen

Margrethe Vestager   /  Christian Bo Christiansen

Slotsholmsgade 10-12
DK-1216 København K

T +45 7226 9000
F +45 7226 9001
M im@im.dk
W www.im.dk

Dato: 20. oktober  2011
Enhed: Kommunaløkonomi
Sagsbeh.: DEPCBC
Sags nr.: 1111348
Dok nr.:  687710

Folketingets Lovsekretariat

Økonomi- og Indenrigsministeriet

Folketinget 2011-12
S 218 , endeligt svar på
Offentligt


